
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wadima Tyszkiewicza 

na 48. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 września 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

W Polsce funkcjonuje ponad 36 tysięcy rodzin zastępczych, z czego spory odsetek to zawodowe rodziny 

prowadzące specjalistyczną pieczę zastępczą, w ramach których opieka polega na otoczeniu ochroną niepeł-

nosprawnych małoletnich. Ogółem, według dostępnych statystyk, w rodzinach wykonujących obowiązki 

rodzicielstwa zastępczego przebywa 56 tysięcy wychowanków. 

W nawiązaniu do przedstawionych danych proszę o pilną odpowiedź na następujące pytania. 

1. W jakiej wysokości środki finansowe zostały przeznaczone na finansowanie rodzicielskiej pieczy za-

stępczej w skali kraju? Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości finansowania we-

dług okresów rocznych, począwszy od roku 2015 do dzisiaj. 

2. W jakiej wysokości środki finansowe obejmowały finansowanie specjalistycznej pieczy zastępczej? 

Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości finansowania według okresów rocznych, 

począwszy od roku 2015 do dzisiaj. 

3. W jakiej wysokości środki finansowe zostały przeznaczone na wypłaty dla rodziców zastępczych 

w związku z podpisanymi umowami? Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości fi-

nansowania według okresów rocznych, począwszy od roku 2015 do dzisiaj. 

4. Jaki odsetek środków przeznaczonych na finansowanie rodzicielstwa zastępczego w skali kraju stano-

wią koszty działalności powiatowych centrów pomocy rodzinie, poza kosztami związanymi z przekazywa-

niem środków ich beneficjentom? Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości finan-

sowania według okresów rocznych, począwszy od roku 2015 do dzisiaj. 

5. W jakiej wysokości środki finansowe zostały przeznaczone na usamodzielnienie wychowanków pieczy 

zastępczej? Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości finansowania według okresów 

rocznych, począwszy od roku 2015 do dzisiaj, oraz obliczenie średniej wysokości świadczenia przypadające-

go na 1 wychowanka. 

6. W jakiej wysokości środki finansowe zostały przeznaczone na funkcjonowanie instytucjonalnej pieczy 

zastępczej? Proszę o odpowiedź uwzględniającą uszczegółowienie wysokości finansowania według okresów 

rocznych, począwszy od roku 2015 do dzisiaj. 

Wadim Tyszkiewicz 
 


